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ZAB.0012.2.1.2025 
 
 

Protokół Nr 7/25 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

Rady Powiatu we Włocławku  
z dnia 11 marca 2025 roku 

 
 

1. Otwarcie obrad komisji  
 
Pan Roman Tomaszewski  – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów w dniu 11 marca 
2025 r. o godzinie 10:00 otworzył obrady Komisji Budżetu i Finansów. Przewodniczący 
powitał radnych oraz Pana Romana Gołębiewskiego – Starostę Włocławskiego, Panią 
Małgorzatę Kręcicką – Sekretarza Powiatu, Pana Sławomira Paździerskiego – Dyrektora PCZ 
– SPZPS we Włocławku, Panią Mariolę Ptaszyńską – Naczelnika Wydziału Zarządzania, 
Administracji i Bezpieczeństwa, Panią Martę Prylińską – Naczelnika Wydziału Edukacji 
i Spraw Społecznych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   
 

2. Stwierdzenie quorum.  
 
Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach bierze udział 7 radnych, co wobec 
ustawowego składu komisji wynoszącego 7 radnych, stanowi wymagane quorum, a zatem 
obrady są prawomocne.   
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.   
 

3. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Komisji powiedział, że członkowie komisji w dniu dzisiejszych obrad 
otrzymali dodatkowy materiał, tj. projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania 
i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat Włocławski jest organem 
rejestrującym. Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad w brzmieniu: 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu nr 6/24 z dnia 27 listopada 2024 r.  
5. Informacja dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 

użyczenia aktywów trwałych Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2024 r.  

6. Informacja o udzielonych i wykorzystanych przez poszczególne podmioty dotacjach na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 
do rejestrów zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze 
Powiatu Włocławskiego za 2024 r. 

7. Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat Włocławski 
jest organem rejestrującym. 

8. Informacja z realizacji umów i porozumień zawieranych przez Powiat Włocławski, 
z realizacji umów zleceń i umów o dzieło w 2024 r. 
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9. Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we 
Włocławku w 2024 r. 

10. Sprawy różne. 
11. Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem porządku obrad? 
Wyniki głosowania: 
Za – 7 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się  - 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad. 
Porządek obrad komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
  

4. Przyjęcie protokołu nr 6/24 z dnia 27 listopada 2024 r.  
 
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji czy mają uwagi do protokołu 
sporządzonego z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 27 listopada 2024 r.? Wobec 
braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za przyjęciem 
protokołu nr 6/24 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 27 listopada 2024 roku 
i przeprowadził procedurę głosowania.   
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw - 0   
Wstrzymało się - 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła protokół nr 6/24 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 27 listopada 2024 
r. 
 

5. Informacja dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie 
oraz użyczenia aktywów trwałych Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2024 r.  

 
Przewodniczący Komisji poprosił dyrektora PCZ – SPZPS o przedstawienie  informacji.  
Dyrektor PCZ-SPZPS we Włocławku poinformował, że w 2024 r. za dzierżawę powierzchni 
poniżej 50 m2 jednostka otrzymała przychód w wysokości ok. 90 tys. zł netto. Drugim 
elementem to były pomieszczenia powyżej 50 m2, za które uzyskano przychód  w wysokości 
60 tysięcy zł netto. Łącznie to jest kota około 150 tys. zł netto.  
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za 
pozytywnym zaopiniowaniem informacji? 
Wyniki głosowania: 
za – 7 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 
informacja została pozytywnie zaopiniowana.  
Informacja dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 
użyczenia aktywów trwałych Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 
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Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2024 r. stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu.  
Przewodniczący Komisji zapytał, kiedy tomograf komputerowy i rezonans magnetyczny będą 
dostępne dla mieszkańców? 
Dyrektor PCZ-SPZPS we Włocławku poinformował, że z tomografu można już korzystać. 
Jest to na razie komercyjna usługa. Jednostka czeka na ogłoszenie konkursu przez NFZ. Jeżeli 
będą konkursy, to powinny być do końca czerwca.  
Radny Dawid Dalmann zapytał, ile wynosi cena usługi na tomograf komputerowy? 
Dyrektor PCZ-SPZPS we Włocławku poinformował, że oscyluje od 30 zł do 950 zł. Jest to 
uzależnione od tego co jest badane, czy to są np. zatoki, czy są to zdjęcia onkologiczne.  
 
6. Informacja o udzielonych i wykorzystanych przez poszczególne podmioty dotacjach na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 
do rejestrów zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze 
Powiatu Włocławskiego za 2024 r. 
 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że w 2024 r. ok. 400 
tys. zł zostało wydatkowane na dotacje na zabytki dla 12 podmiotów. Wszystkie podmioty 
rozliczyły się. Dotacje były udzielone w równych wysokościach – 33 300 zł. Wszyscy rozliczyli 
się w terminie.  
Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem informacji? 
Wyniki głosowania: 
za – 7 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła informację.  
Informacja o udzielonych i wykorzystanych przez poszczególne podmioty dotacjach na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestrów 
zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze Powiatu 
Włocławskiego za 2024 r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
7. Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat Włocławski jest 
organem rejestrującym. 
 
Przewodniczący Komisji poprosił o przedstawienie projektu uchwały.  
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że  zmieniła się ustawa 
o finansowanie zadań oświatowych. Zostały wprowadzone, m.in., godziny wsparcia. Wcześniej 
nie były dodatkowo odpłatne w subwencji. Teraz trzeba zbierać informacje ze szkół 
niepublicznych, ile dokładnie jest udzielanych tych godzin wsparcia. W związku z tym trzeba 
było dostosować nasze przepisy o udzielanych dotacjach do przepisów ustawy.  I trzeba było 
wprowadzić te zmiany. Jest to rozliczanie dotacji dla szkół niepublicznych. Na terenie powiatu 
funkcjonują dwie szkoły niepubliczne, tj.: w Choceniu i Modzerowie. W związku ze zmianą są 
inne wagi dla osób z orzeczeniami o potrzebie kształcenia specjalnego. Szkoła musi wykazać 
ile takich godzin dla danego ucznia w danym miesiącu przeznaczyła, zrealizowała. Dopiero za 
te godziny powiat będzie przekazywał dotację.  
Radny Zygmunt Wierzowiecki zapytał czy nie ma już subwencji oświatowej? 
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Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że ona została inaczej 
nazwana. Przeliczenia wagi też w innych wysokościach.   
Radny Zygmunt Wierzowiecki powiedział, że do szkół ponadpodstawowych uczęszczają też 
uczniowie, którzy mają orzeczenia o stopniu niepełnosprawności, np. Aspergera.  
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że w szkole 
w Modzerowie są oddziały integracyjne. Szkoła jest prowadzona przez Stowarzyszenie Szkół 
Katolickich w Częstochowie. Dotacja będzie przezywana w podobnej wysokości, tylko będzie 
inny system rozliczania.   
Starosta Włocławski powiedział, że obecnie nie ma już nazewnictwa subwencja oświatowa, 
nazwane to zostało potrzebami oświatowymi, natomiast sposób wyliczenia jest praktycznie 
identyczny, jak był w latach poprzednich i samorządy w całej Polsce mają ogromną „dziurę 
oświatową”. Ona z roku na rok lawinowo rośnie. Ze wstępnych wyliczeń, które poczyniło się, 
jeżeli chodzi o zeszły rok, o ponadpodstawowy system oświaty, gdzie wchodzą szkoły 
publiczne i niepubliczne.  Starosta uważa, że będą dość pozytywne informacje do przekazania, 
że ta kwota przynajmniej nie rośnie, ale starosta nie chce jeszcze tego mówić dopóki nie ma 
ostatecznych sprawozdań, które będą za dwa tygodnie, ale już te wstępne wyliczenia starosta 
widział. Mówienie, że w  jakiś sposób zmieniło się finansowanie oświaty jest nieprawdą na tę 
chwilę. Jest zapis uzgodnień Komisji wspólnej rządu i samorządu terytorialnego, że będzie to 
podlegało analizie i te rzeczy się dzieją. Jeżeli to zostanie utrzymane, to te kwoty, które 
samorządy w całokształcie będą dokładać do oświaty, będą coraz wyższe. Co do tego punktu 
i tutaj cenne pytania pana radnego Z. Wierzowieckiego, środki na szkoły niepubliczne są 
wyprowadzone z systemu szkół publicznych. Walczy się o to, aby zachować uczniów 
w szkołach powiatowych, a system pozwala na to, że każdy w Polsce może założyć szkołę 
niepubliczną. Samorząd gminny czy powiatowy te środki do wysokości subwencji przekazanej 
musi przekazać. Jeśli są zwiększenia uczniów w trakcie roku, to w danym roku finansowym 
każdy samorząd na tym traci, bo ma wyliczenie osób i już teraz w tym roku na 15 lipca, 
wcześniej to, było na 30  września, już maja, więc te wszystkie zmiany na tym traci, które 
teoretycznie odzyskuje za pięć lat, ale trudno o tym dyskutować. Sama ta uchwała i te zmiany 
w ustawie, jakby nie powiedział,  mają intencje większej weryfikacji tych szkół i sprawdzania 
tych godzin, bo często gdzieś tam te zajęcia były łączone a pełne subwencje kilkukrotnie 
zwiększone na danego ucznia. Taka jest intencja tej uchwały, natomiast weryfikacja tego też 
jest bardzo trudna, bo są ograniczenia, jeżeli chodzi o przeprowadzenie kontroli i tym 
podobnych rzeczy. Nie można przeprowadzać niezapowiedzianych kontroli i tym podobnych 
spraw. Tak działa system szkolnictwa w Polsce. Jeżeli już padały pytania, w jaki sposób oświata 
jest finansowana – to inaczej to nie, jest próba większej weryfikacji szkół niepublicznych, które 
wyspecjalizowały się w nauce dzieci, na które budżet państwa przez powiaty i gminy 
przekazuje zwiększone środki, wyliczone na podstawie potrzeb oświatowych.  
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że teraz szkoły 
niepubliczne muszą dokładnie wykazać godziny, które zrealizowały. Na podstawie tych godzin 
i wag, które są przewidziane dla danej niepełnosprawności, przekazywać subwencję.   
Radny Zygmunt Wierzowiecki zapytał czy będą przeprowadzane kontrole? 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że co roku  
przyprowadza się kontrole w szkołach niepublicznych. Są jednak pewne ograniczenia, kontrola 
musi być zapowiedziana. Kontrola opiera się tylko na  dziennikach jadąc na miejsce i na 
dokumentach, które szkoła przedstawi, czyli orzeczenia o potrzebie kształcenia specjalnego, bo 
je można weryfikować, Można  weryfikować dzienniki zajęć prowadzonych, obecności na 
lekcjach.   
Starosta Włocławski powiedział, że jeżeli wpisuje się godziny indywidualne i one są w sposób 
szczegółowy weryfikowane, to też one muszą się zgadzać z liczbą godzin etatowych danego 
nauczyciela, które wykona.  Nikt pewnie nie jest w stanie jeździć o godzinie 13, czy ta lekcja 
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się odbywa, nawet nie można tego robić, czy ona się nie odbywa.  Są dzienniki elektroniczne, 
są godziny, więc idzie to w dobrym kierunku.  
Radna Aneta Kwarcińska stwierdziła, że wykluczy to przynajmniej taką możliwość, że 
wcześniej ten sam nauczyciel mógł prowadzić kilka indywidualnych zajęć w jednym 
momencie. 
Starosta Włocławski stwierdził, że taka jest intencja tej uchwały. A system zapłacił zwiększoną 
subwencję za indywidualną godzinę, co nie uzdrawia systemu, bo sam system w całości 
wymaga zmiany, bo jeżeli brakuje dzieci w szkołach publicznych i będzie brakować coraz 
więcej, a pozwala się na funkcjonowanie takich instytucji. Starosta poinformował, że 
w zeszłym roku przekazało się 3,7 mln zł  na szkoły niepubliczne, które wyszły z systemu a 
w swoich szkołach „szuka się młodzieży” i oszczędności.  
Radny Zygmunt Wierzowiecki zapytał, ile środków przeznacza się na 1 ucznia? 
Starosta Włocławski powiedział, że średnio ok. 7 tysięcy zł rocznie. Jest to duże uproszczenie, 
bo inaczej sprawa przedstawia się w szkole branżowej, liceum, są rożne wagi, wiejskie itd. To 
jest duże upraszczanie, co zostało powiedziane.  
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że będzie informacja 
o wydatkach i tam będą dokładne dane, gdzie w jakiej szkole wychodzi jaki koszt utrzymania 
i jaka jest subwencja na to. 
Starosta Włocławski powiedział, że były lata, gdzie do tych około 3 milionów złotych trzeba 
było z budżetu powiatu dołożyć milion, bo jak powstawała szkoła w Modzerowie, to po 30 
września dochodziły dzieci i cały rok trzeba było płacić, a już żaden system tego nie oddał, bo 
były w systemie WSIO. W taki sposób działa system, że z budżetu powiatu trzeba było około 
miliona złotych przekazać, zgodnie z prawem.  
Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały? 
Wyniki głosowania: 
za – 7  
przeciw -0  
wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, 
dla których Powiat Włocławski jest organem rejestrującym stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 

8. Informacja z realizacji umów i porozumień zawieranych przez Powiat Włocławski, 
z realizacji umów zleceń i umów o dzieło w 2024 r. 

 
Przewodniczący Komisji poinformował, że radni otrzymali informację i zapytał czy mają 
uwagi?  
Wobec braki uwag, Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem informacji?  
Wyniki głosowania: 
za – 7  
przeciw -0  
wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła informację. 
Informacja z realizacji umów i porozumień zawieranych przez Powiat Włocławski, z realizacji 
umów zleceń i umów o dzieło w 2024 r. stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
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9. Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we 
Włocławku w 2024 r. 

 
Przewodniczący Komisji poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie i zapytał radnych 
czy mają uwagi?  
Wobec braki uwag, Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem sprawozdania?  
Wyniki głosowania: 
za – 7  
przeciw -0  
wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła sprawozdanie. 
Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku 
w 2024 r. stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
10. Sprawy różne  
 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy w tym punkcie porządku obrad chcieliby zabrać 
głos, przedstawić wnioski, oświadczenia?  
Radni nie złożyli wniosków.  

 
11.Zamknięcie obrad Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad w dniu 11 marca 2025 
r. o godzinie 10:40  zamknął obrady komisji. 
 

 
  Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 
 

Roman Tomaszewski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokół sporządziła:  
Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ………………..  
 
 


